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PROJEKT 
 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr VIII 
 

z VIII sesji Rady Gminy Gniezno IX kadencji, która odbyła się w dniu                                             

31 października 2024 r. w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno 

 

 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji wzięło udział 14 Radnych. Nieobecny Radny Jakub Fryza.    

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna Wrzaskowska,  

4. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

5. Kierownik Referatu Planowania, Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości – Robert 

Błoch, 

6. Kierownik Referatu Rozwoju, Inwestycji i Dróg - Mariusz Nowak, 

7. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych – Rafał Skweres,  

8. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad VIII sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym,                                         
w tym z realizacji uchwał. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych                       
w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja na temat ilości zrealizowanych wniosków o wycinkę drzew oraz nasadzeń 
(również nasadzeń uzupełniających) na terenie Gminy Gniezno w 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Czerniejewo w sprawie 
powierzenia przez Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo zadania z zakresu organizacji 
publicznego transportu zbiorowego; 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.; 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 
na lata 2024-2038. 

6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych. 

7. Zapytania i wolne głosy. 

8. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Gniezno.   
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 Przebieg VIII sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 31 października 2024 r. 
 

1. Otwarcie VII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 
 

Obrady VIII sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 11:00. 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Szanowni Państwo, otwieram VIII sesję Rady Gminy Gniezno. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, obrady rady gminy są transmitowane                             

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane                           

na stronie internetowej Urzędu Gminy Gniezno. 

Witam mieszkańców Gminy Gniezno obecnych na sali oraz przy oglądaniu transmisji Rady Gminy 

Gniezno. Witam Panią Wójt Gminy Gniezno Marię Suplicką. Witam pracowników Urzędu Gminy 

Gniezno. Witam Panie i Panów Radnych obecnych na dzisiejszej sesji Rady Gminy Gniezno. Witam 

Sołtysów sołectw Gminy Gniezno. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zwołana została VIII 

sesja Rady Gminy Gniezno, której porządek obrad Państwo otrzymali. Proszę w tym momencie 

zalogować się do systemu. Dziękuję. Na sali mamy obecnych 13 Radnych, w związku z tym mamy 

quorum i podejmowanie uchwał jest prawomocne. Proszę o wyciszenie sprzętów elektronicznych,                          

aby nie zakłócały nam porządku.  

Szanowni Państwo Radni, przejdźmy teraz do przyjęcia porządku obrad. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych 

lub Pani Wójt ma wniosek o zmianę porządku obrad?  

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, składam wniosek o zmianę porządku obrad w sposób 

następujący: 

- dołączenie w punkcie 5b) – przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.  

- dołączenie w punkcie 5c) – przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma jeszcze wniosek o zmianę 

porządku obrad? Nie widzę, zatem po kolei poddam pod głosowanie najpierw wniosek pierwszy,                           

a następnie wniosek drugi. 

Poddaję pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad poprzez dołączenie 

w punkcie 5b) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

Poddam pod głosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem wniosku – proszę                                             

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny? 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad poprzez 
wprowadzenie w punkcie 5b) Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2024 r. 

Brykczyńska Maria Za Majewski Ryszard Za 

Ciesielski Łukasz Nieobecny Modrzejewska Iwona Za 

Dobrzyński Patryk Za Nawrocka Wioletta Za 

Frątczak Stanisław Za Nawrocki Mariusz Za 

Fryza Jakub Nieobecny Rzempała-Chmielewska 
Agnieszka 

Za 
Górna Agata Za 
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Janiak Joanna Za Tubacki Lech Za 

Kaczmarek Alicja Za Wojtkowiak Joanna Za 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję, głosowało 13 Radnych – „za” głosowało 13, nikt                                 

z Radnych się nie wstrzymał i nikt nie był przeciwny, zatem wniosek został zaakceptowany. 

Możemy teraz przejść do wniosku drugiego. Wniosek drugi Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku 

obrad poprzez dołączenie w punkcie 5c) projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

wniosku – proszę o podniesienie ręki. Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny? 
 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek Radnego Jakuba Fryzy o zmianę porządku obrad poprzez 
wprowadzenie w punkcie 5c) Podjęcie uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

Brykczyńska Maria Za Majewski Ryszard Za 

Ciesielski Łukasz Nieobecny Modrzejewska Iwona Za 

Dobrzyński Patryk Za Nawrocka Wioletta Za 

Frątczak Stanisław Za Nawrocki Mariusz Za 

Fryza Jakub Nieobecny Rzempała-Chmielewska 
Agnieszka 

Za 
Górna Agata Za 

Janiak Joanna Za Tubacki Lech Za 

Kaczmarek Alicja Za Wojtkowiak Joanna Za 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję, głosowało 13 Radnych – „za” głosowało 13 Radnych, 

nikt z Radnych się nie wstrzymał i nikt nie był przeciwny, zatem drugi wniosek o zmianę porządku obrad 

został przyjęty. 

Na sali nieobecny jest Radny Łukasz Ciesielski oraz Radny Jakub Fryza. 

Proszę Państwa, zamykam punkt 1 i przechodzimy do punktu 2 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno 

z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 
 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Zapraszam Panią Wójt do mównicy. 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, zanim przedstawię Państwu 

sprawozdanie z realizacji zadań to pragnę poinformować, że z dniem 1 października w Urzędzie Gminy 

Gniezno obowiązuje zmiana struktury organizacyjnej. Dotychczasowy Referat Gospodarki i Rozwoju 

został organizacyjnie podzielony na dwa Referaty. Referat Planowania, Gospodarki Przestrzennej                             

i Nieruchomości będzie realizował swoje zadania pod kierownictwem Pana Roberta Błocha, a Referat 

Rozwoju, Inwestycji i Dróg będzie realizował swoje zadania pod kierownictwem Pana Mariusza 

Nowaka.  

Przedstawiam sprawozdanie: 

Referat Gospodarki i Rozwoju: 

W minionym okresie zakończono budowę sieci wodociągowej w miejscowościach Piekary i Dalki. 

Całkowity koszt tych dwóch inwestycji to blisko 100.000,00 zł. 
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Zakup i montaż wiaty typu eko, stacja naprawy rowerów i koszy na śmieci w ramach projektu                                 

pn. Przystań rowerowa w Strzyżewie Kościelnym – jest to też zadanie już zakończone, a koszt inwestycji 

to 74.100,00 zł. Na to zadanie uzyskaliśmy dofinansowanie w kwocie 36.200,00 zł. 

W trakcie są inwestycje: 

Budowa Klubu Malucha – termin zakończenia 19 listopada. Trwają roboty wykończeniowe, układanie 

płytek, malowanie ścian, montaż sufitów. Trwają też prace wykończeniowe parkingu, dróg 

wewnętrznych. Wyznaczono i zamontowano urządzenia placu zabaw. 

W trakcie realizacji jest budowa hali sportowej w m. Goślinowo. Tutaj wykonano już pokrycie dachowe 

na hali, zamontowano instalację elektryczną wraz z oświetleniem. Trwają prace przy montażu instalacji 

gazowej do nagrzewnic znajdujących się na hali. W części zaplecza wykonano instalację elektryczną, 

wod-kan. Trwają prace przy wykonaniu instalacji centralnego ogrzewania. Termin realizacji                                      

tej inwestycji to 17 grudnia br.  

W trakcie realizacji jest wykonanie remontów polegających na poprawie warunków funkcjonowania 

poprzez remont i doposażenie Gminnej Biblioteki Publicznej w Zdziechowie – chodzi o filię w Jankowie 

Dolnym. Prace polegają na wykonaniu przebudowy istniejących schodów zewnętrznych                                             

wraz z wykonaniem pochylni dla osób niepełnosprawnych, wykonanie nowej posadzki, wymiana 

instalacji świetlnej, remont łazienki, wyposażenie części bibliotecznej w regały. Tutaj mamy roboty 

przewidziane do 30 listopada br.  

W trakcie są również prace związane z budową magistrali wodociągowej w m. Jankówko                                         

oraz przebudowa ścieżki rowerowej na odcinku od granicy miasta Gniezna do skrzyżowania w kierunku 

m. Wełnica. Na budowie pojawiły się dodatkowe roboty i z tego też względu prace są prowadzone                         

w terminie znacznie dłuższym niż było to pierwotnie przewidziane. Planowany termin zakończenia                            

to 20 listopada. 

Prace i zadania wykonywane w okresie między sesjami na drogach gminnych to: remonty cząstkowe 

ubytków nawierzchni jezdni bitumicznej w trzech miejscowościach: Kalina, Lulkowo, Wełnica. 

Niemalże na całym terenie gminy, zgodnie ze złożonym zapotrzebowaniem, przebiegają remonty dróg 

gruntowych i tłuczniowych. Również następują uzupełnienia poboczy z kruszywa w m. Mnichowo,                          

a także tam gdzie zgodnie z potrzebą było to zgłoszone; remont nakładki na wiadukcie kolejowo-

drogowym w m. Jankowo Dolne, utrzymanie oznakowania pionowego oraz urządzeń bezpieczeństwa 

ruchu i wewnętrznych dróg na terenie Gminy Gniezno. 

Trwają też prace nad przygotowaniem projektu budżetu na 2025 rok w omawianym Referacie. 

Referat Planowania, Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Tutaj również trwają prace nad przygotowaniem projektu budżetu, a ponadto Referat realizuje bieżącą 

pracę administracyjną związaną z prowadzeniem postępowań z zakresu wydawania decyzji                                       

o warunkach zabudowy, zagospodarowania terenu oraz ustalenia lokalizacji inwestycji celu 

publicznego. W Referacie prowadzone były również sprawy z zakresu podziałów nieruchomości, 

wydawania zaświadczeń o przeznaczeniu terenu. W trakcie było także procedowane postępowanie                       

z zakresu naliczania opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości wynikającej                                  

z wybudowania przez gminę urządzeń infrastruktury technicznej. Sukcesywnie są również 

kompletowane dokumenty niezbędne do przygotowania kolejnych wniosków do Wojewody 

Wielkopolskiego dotyczących komunalizacji dróg będących własnością Skarbu Państwa. 

Referat także prowadzi sprawy związane z przygotowaniem planu ogólnego gminy. 

Referat Podatków i Opłat Lokalnych: 

Od ostatniej sesji Referat przeprowadził około 80 postępowań w sprawie ustalenia podatków                                  

od nieruchomości, rolnego, leśnego osobom fizycznym. Wystawiano także zaświadczenia                                            

o powierzchni gospodarstwa rolnego. Osoby prawne złożyły 8 deklaracji o podatek od nieruchomości. 

Przyznano ulgi w spłacie zobowiązań w podatku od nieruchomości w formie umorzeń zaległości                            
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na kwotę prawie 27.000,00 zł. Przyczyną umorzeń były zniszczenia u podatnika prowadzącego 

działalność gospodarczą spowodowane pożarem. 

Ponadto Referat przygotowuje wskazanie stawek podatkowych na nowy 2025 rok, a poza tym praca 

bieżąca. 

Referat Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych: 

Bieżące utrzymanie zieleni na terenie sołectw. Trwa pielęgnacja na całym terenie gminy. Dokonano 

także nasadzeń 60 sztuk lip miododajnych w pasie drogi położonych w miejscowościach Modliszewko, 

Modliszewo, na których zakup pozyskano dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 

20.000,00 zł. Łączny koszt przedsięwzięcia wyniósł 34.700,00 zł.  

Ponadto zakupiono i przekazano do wszystkich sołectw na terenie gminy 3314 sadzonek drzew                                   

i 983 krzewy, z przeznaczeniem do realizacji nasadzeń śródpolnych i śródzagrodowych. Łączna kwota 

tych krzewów i drzew wyniosła 16.800,00 zł brutto.  

Pracownicy Referatu przeprowadzają odbiory zrealizowanych, zgłoszonych do urzędu prac w ramach 

programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. Na bieżąco są prowadzone działania 

związane z zagospodarowaniem odpadami na terenie gminy.  

Pozostałe zadania: 

Od początku października uczniowie ZS w Jankowie Dolnym mogą korzystać z wyremontowanej hali 

sportowej. Obiekt został profesjonalnie wygłuszony. Te działania sprawiły, że akustyka znacznie 

poprawiła jakość realizowanych działań w sali sportowej. 

W dniach od 17 do 19 października obchodziliśmy Dni Seniora w Gminie Gniezno. Święto Seniorów 

miało charakter profilaktyczny i przebiegało pod hasłem: „Żyję zdrowo, bo tak chcę”. Pierwszego dnia 

odbyła się wspólna zabawa integracyjna. Drugiego dnia miały miejsce badania oraz spotkania                                  

z terapeutą oraz psychologiem. Trzeciego dnia odbył się charytatywny pchli targ, z którego dochód 

przeznaczony został na paczki świąteczne dla seniorów z Klubu Seniora w Lądku Zdroju.  

Nasi Sołtysi mieli okazję wziąć udział w bezpłatnym szkoleniu dotyczącym pierwszej pomocy 

przedmedycznej. Szkolenie odbyło się w dwóch turach. Najważniejsze zagadnienia w teorii                                   

oraz w praktyce przedstawił ratownik medyczny oraz strażak Mateusz Gronowski. Dziękuję wszystkim 

współorganizatorom tego przedsięwzięcia. Szkolenie odbyło się też dzięki współpracy z Komendą 

Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Gnieźnie. Ogromna satysfakcja, że nasi Sołtysi licznie wzięli 

udział w szkoleniu. Można powiedzieć, że zostali przeszkoleni w udzielaniu pierwszej pomocy i te akcje 

będą powtarzane dla Sołtysów. 

25 października wzięłam udział w spotkaniu konsultacyjnym w Urzędzie Marszałkowskim, dotyczącym 

wdrażania zintegrowanych inwestycji terytorialnych. W spotkaniu wzięły udział samorządy 

Wielkopolski. ZIT Gniezno jest w czołówce wykorzystania alokacji w ramach zintegrowanych inwestycji 

terytorialnych, a Gmina Gniezno złożyła 3 wnioski o dofinansowanie w ramach Programu Regionalnego 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski na lata 2021-2027, w ramach ZIT. Są to wnioski: 

- budowa ścieżki rowerowej Osiniec-Szczytniki Duchowne; 

- rozbudowa zbiorników retencyjnych na terenie Gminy Gniezno – staw w Mnichowie; 

- wdrożenie nowoczesnych e-usług w Gminie Gniezno. 

Wszystkie wnioski przeszły pozytywną ocenę formalną i oczekują na ocenę merytoryczną, a wyniki 

naboru powinny ukazać się jeszcze w tym roku.  

Sprawozdanie z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym – uchwały: 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. – zrealizowana; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

– zrealizowana; 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Lądek Zdrój z przeznaczeniem na usuwanie 

skutków powodzi – zrealizowana; 
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- w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie trybu prac                        

nad projektem uchwały budżetowej gminy Gniezno oraz szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu – w realizacji; 

- w sprawie przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia i złożenia wniosku o dofinansowanie – zrealizowana; 

- w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej: Gminny Klub Dziecięcy Nasze Gzuby – 

zrealizowana; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości miesięcznej opłaty za pobyt i maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w Zdziechowie – zrealizowana; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokość 

opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Gniezno – zrealizowana; 

- w sprawie realizacji programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek 

Samorządu Terytorialnego - edycja 2025 – w realizacji; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Gniezno – w realizacji; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: 

„Osiedle Mieszkaniowe Szczytniki" w miejscowości Szczytniki Duchowne – w realizacji; 

- w sprawie rozpatrzenia skargi Pani D.Ł. z dnia 10 lipca 2024 r. na Sołtysa Ganiny – zrealizowana; 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu – zrealizowana; 

- w sprawie zmiany planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej Rady Gminy 

Gniezno na 2024 r. – zrealizowana. 

Jeszcze sprawozdanie z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym – chodzi o okres od sesji                                     

z 11 października 2024 r. Chodzi o uchwały: 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. – w realizacji; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

– w realizacji; 

- w sprawie emisji obligacji Gminy Gniezno oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – 

w realizacji. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Widzę zgłoszenia w temacie sprawozdania Wójta                              

z działalności. Proszę bardzo, Pani Radna Agata Górna – udzielam głosu. 

- Radna Agata Górna: Dziękuję bardzo. Nim zadam pytanie Pani Wójt to mam nadzieję, że w imieniu 

wszystkich Radnych chciałam powitać nowego Kierownika Inwestycji. Panie Mariuszu, witamy w gronie 

naszym. Witamy w naszej gminie. Będzie Pan czynnie z nią związany. Na pewno będzie tak, że będzie 

Pan współpracował z Radnymi, bo Radni mają zawsze bardzo dużo pytań. Życzę Panu wytrwałości, 

proszę się nie poddawać. Życzę Panu tanich inwestycji i na pewno bardzo dobrych, żeby ta gmina                        

się rozwijała pod Pana skrzydłami. Bardzo Panu tego serdecznie życzę. Dotychczasowemu 

Kierownikowi Panu Robertowi dziękuję za współpracę w imieniu swoim, a Panią Wójt chciałam zapytać 

o przyczynę podjęcia takiej decyzji. Zdecydowała Pani o rozdziale – czy to z uwagi na natłok 

obowiązków spoczywających na jednym Referacie? 

- Wójt Maria Suplicka: Jakie są powody takiej decyzji, tak? Tak jak mówiłam Państwu – dotychczas                        

w organizacji naszego urzędu funkcjonował Referat Gospodarki i Rozwoju. Takim kluczowym powodem 

do zmiany tej organizacji był właśnie natłok spraw, które realizowane były w tym Referacie. 

Podzieliliśmy zadania na te, które dotyczą ściśle polityki przestrzennej. W ramach tego Referatu 

wszystkie sprawy związane z planowaniem przestrzennym i również duże zadanie, które czeka 

wszystkie gminy, czyli przygotowanie planu ogólnego, będzie leżało w gestii tego Referatu.                                   

Tym Referatem zarządza, tak jak Państwu mówiłam, Pan Robert Błoch. Wykorzystując wiedzę                                  
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i potencjał w zakresie planowania przestrzennego, wydawania warunków zabudowy, znajomości 

problemów i zagadnień urbanistycznych to właśnie uznałam, że to będzie najlepszy wybór,                                   

żeby ten Referat był prowadzony przez Pana Kierownika Roberta Błocha. Drugi Referat to Referat 

Rozwoju, Inwestycji i Dróg. Jest to Referat, który będzie zajmował się głównie realizacją inwestycji                       

od początku do końca, czyli od rozpoznania potrzeb poprzez planowanie inwestycji, przygotowanie 

zamówienia publicznego, zabezpieczenie środków. Referat również będzie monitorował finansowanie 

inwestycji ze środków zewnętrznych, także będzie dbał o zarówno zakres finansowy jak i rzeczowy 

realizacji inwestycji, samo wykonanie, odbiór inwestycji. Tutaj można powiedzieć, że udało                                     

nam się pozyskać pracownika, który posiada potencjał do kierowania takim Referatem. Pan Mariusz 

Nowak ma uprawnienia budowlane, jest też bardzo doświadczonym nie tylko budowlańcem,                              

ale też pracownikiem urzędu. Wcześniej pracował w urzędach położonych na terenie Powiatu 

Gnieźnieńskiego. Zdobywał wiedzę administracyjną, także myślę, że doświadczenie i kompetencje 

sprawią, że realizacja zadań inwestycyjnych będzie miała dobrą kontrolę i monitoring. 

- Radna Agata Górna: Dziękuję. Oba te Referaty podlegają bezpośrednio pod Panią? 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

- Radna Agata Górna: Dobrze. Jeszcze mam pytanie – mówiła Pani o pierwszej pomocy, która była 

organizowana dla Sołtysów. Mówiła Pani, że przedsięwzięcie cieszyło się na tyle powodzeniem,                                 

że będziecie myśleć o dalszych edycjach. Chciałam tutaj zapytać czy nie myślała Pani może,                                   

aby wprowadzić tego typu akcje przy współpracy z osobami, które organizują imprezy letnie,                           

które w naszych wsiach się odbywają, festyny. Może warto byłoby pomyśleć nie tylko o Sołtysach,                          

bo mamy 31 sołectw, więc jest to zamknięte grono, a przy okazji możemy też edukować mieszkańców, 

często dzieci. To taka moja propozycja, sugestia. Być może warto byłoby czasami połączyć                                                           

to z cyberprzestępczością. Ten pan, który opiekuje się Klubami Seniora, zapomniałam nazwiska –                          

ja wiem, że on mi kiedyś odpisywał na interpelację i jest głęboko w ten temat wprowadzony.                             

Może warto byłoby przy współpracy często z Sołtysami, którzy organizują te nasze imprezy miejscowe 

– warto pomyśleć o tym, aby ich wprowadzić w tą pierwszą pomoc, jak już Państwo wiecie i jesteście 

doświadczeni w tej organizacji. Po drugie, jeżeli szkolimy seniorów w cyberprzestępczości to może 

fajnie byłoby nie uśpić takiej świadomości 30, 40-latków, często dzieci. Jest taka fajna reklama,                                    

że niebezpieczne strony nie wyglądają na niebezpieczne. Tutaj tylko taka moja sugestia. Dziękuję. 

- Wójt Maria Suplicka: Dziękuję. Bardzo trafne sugestie na te wyzwania, z którymi musimy się obecnie 

mierzyć. Właściwie cykl szkoleń, które zostały przeprowadzone dla Sołtysów to tak trochę początek 

przygotowania mieszkańców do różnych zagrożeń, ale jednocześnie do sytuacji kryzysowych, z którymi 

możemy się spotykać – każdy z nas na co dzień. Jeżeli tutaj będzie takie zapotrzebowanie,                                       

bo to że zaczęliśmy od Sołtysów to tak jak powiedziałam, to może być dobry początek na dalsze kroki 

to w miarę zapotrzebowania będziemy starali się mieszkańcom proponować oferty, które pozwolą                   

ich przygotować na różne trudne sytuacje. Dobra sugestia, dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Następna w kolejce Radna Agnieszka Rzempała-

Chmielewska, proszę bardzo. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Dzisiaj zaczęliśmy pytania od podziału na dwie komórki, 

więc ja akurat w temacie dróg. W minionym czasie między sesjami Pani Wójt wspominała, że różne 

rzeczy się działo. Tak się składa, że w Piekarach na nowym osiedlu – na os. Porzeczkowym, o którym 

często wspominam, został przywieziony surowiec, kruszywo do utwardzenia dróg. To kruszywo zostało 

w pewnym miejscu zgromadzone. W pewnych odcinkach zostało wykorzystane, po czym część                                

tego kruszywa została na takiej górce. Mieszkańcy osiedla prowadzą grupę wewnętrzną,                                       

tam w tej chwili     już jest około 200 i tak się składa, że ja również w tej grupie jestem, jest Sołtys                          
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i są członkowie Rady Sołeckiej, także wiemy co tam się dzieje. W ogóle dowiedziałam się dzięki                             

tej grupie, że jest taka sytuacja, że to kruszywo tam się pojawiło. Zaczęły się pytania mieszkańców                     

czy mieszkańcy wiedzą co dalej będzie się działo, bo coś zostało zrobione, a w dalszych częściach osiedla 

nic nie zostało zrobione. To kruszywo zostało zdeponowane i tam w pewnym momencie dzieci zaczęły 

sobie ujeżdżać rowerkami do góry i na dół. Bardzo burzliwa była ta dyskusja – bardzo dużo komentarzy, 

wypowiedzi itd. Chciałabym w związku z tym zapytać jak wygląda proces realizacji takich zadań?                       

Jak, kto nadzoruje takie prace? 

- Wójt Maria Suplicka: Trochę mnie zaskakuje Pani pytanie, bo wie Pani, że drogowcem i od spraw 

drogowych jest pan Przemek Lewandowski, więc jeżeli jakaś dyskusja pojawia się w przestrzeni                             

to Państwo macie dostęp bezpośrednio do pracownika merytorycznego, żeby zareagować.                                 

To jest też Państwa rola, żeby zareagować na takie dyskusje i u źródła zapytać dlaczego                                               

jest taka sytuacja, dlaczego jest taki stan rzeczy. Może to by było pewne uspokojenie niepotrzebnej 

spekulacji. Oczywiście potwierdzam, że pan Przemek Lewandowski jest osobą, która realizuje zadania 

drogowe,  a od 1 października prace pana Przemka nadzoruje pan Mariusz Nowak. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: No chyba nie do końca się zgodzę z tym, że rolą Sołtysa, 

Radnego czy mieszkańców jest doszukiwanie u źródła w urzędzie, dzwonienie po urzędnikach, pytanie 

kto, kiedy i co ma zrobić. Tak się akurat stało, że jeden z przedstawicieli osiedla i członek Rady Sołeckiej 

udał się do urzędu zapytać co będzie dalej robione. Okazało się rzeczywiście, że podobno                                      

była jakaś wizja lokalna z urzędnikiem. Okazało się, że wykonawca chyba nie do końca wiedział,                       

które drogi ma zrobić, a których ma nie zrobić; które są gminne, a które są niegminne. Pojechał w drugą 

część gminy, tam kontynuuje swoje prace i podobno ma wrócić. Nie ukrywam, że jestem zaniepokojona                      

czy ktoś po prostu nadzoruje te prace w naszej gminie. Pytałam już kiedyś i zapytam raz jeszcze:                          

czy nasi Sołtysi są osobami godnymi zaufania, które mogłyby być osobami, które mogłyby                                      

być informowane o wszelkich drobnych rzeczach robionych w sołectwach? Przypomnę, że mamy                      

31 sołectw i cokolwiek się dzieje w sołectwie, typu wycinka drzewa, wycinka chwastów przy drodze, 

postawienie znaku, wysypanie kruszywa, bo odnosimy wrażenie, że wykonawca przyjeżdża, wykonuje 

jakąś część pracy natomiast pytanie czy ktoś go z tego rozlicza? Wiadomą sprawą jest,                                               

że Sołtys najlepiej czuje swoje sołectwo i jest przedłużeniem ręki Wójta w terenie. Chyba nawet Sołtysi 

mają – nie mówię, że wszyscy, ale znam takich, którzy mieliby oczekiwanie być informowani i wtedy 

mogliby tego dopilnować, a gdyby Sołtys nie mógł to zawsze jest członek Rady Sołeckiej, dlatego pytam                             

jak są nadzorowane takie prace. Jeżeli wykonawca odjeżdża, bo nie wiedział co ma zrobić i to zostało 

zdeponowane i ta kupka kruszywa sobie dalej leży, to się zastanawiam czy w ogóle my jako urząd,                    

czy ktoś to dopilnowuje, ktoś to nadzoruje. 

- Wójt Maria Suplicka: Odpowiedziałam Pani, że za sprawy drogowe odpowiada pracownik 

merytoryczny. Nie wiem co jeszcze mam Pani dopowiedzieć. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ale w jaki sposób jest to nadzorowane?                                              

Gdyby  się mieszkańcy nie odezwali to rozumiem, że ta górka z tym kruszywem by tak sobie dalej leżała                              

i nikt by się nią nie zainteresował? Czyli może lepiej, żeby się mieszkańcy nie interesowali, bo po prostu 

sobie coś leży i zostało zdeponowane? Jak wygląda nadzór? Nie chodzi mi o to kto jest odpowiedzialny 

tylko jak to fizycznie wygląda. Czy ktoś tam jedzie? Czy ktoś nad tym wykonawcą stoi?                                             

Czy jest jakiś telefon do kogoś? Tak jak u mnie w domu robi się inwestycje czy remont to ja sama pilnuję 

tego, więc pytam jak Urząd Gminy pilnuje wykonywanych zadań. 

- Wójt Maria Suplicka: Nie będę tutaj w odniesieniu do tej sytuacji jednostkowej, którą Pani opisuje, 

nie będę się wypowiadać, bo musiałabym faktycznie ustalić okoliczności tej sytuacji. Pani przedstawiła 

mi okoliczności ze swojej strony, a ja bym musiała porozmawiać z pracownikiem dlaczego taka sytuacja 

ma miejsce. Jeśli chodzi ogólnie – Pani pyta jaki jest nadzór, jak wygląda realizacja zadań w terenie                  
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to jeszcze raz powtórzę, że za zadania drogowe odpowiada pan Przemek Lewandowski. Pan Przemek 

jest bardzo często w terenie, nadzoruje prace. Również pracownikiem drogowym jest pan Mateusz 

Bara, który także w terenie przebywa często. Wiem też, że szereg działań drogowych jest realizowanych 

w porozumieniu z Sołtysami, jak również i z Radnymi na terenie, na którym się odbywają prace 

drogowe. To wszystko w zależności od określonych warunków i okoliczności. Tak wygląda to od strony 

praktycznej. Nadzór nad pracownikami sprawuje od 1 października Pan Mariusz Nowak.                                         

Nie mogę się zgodzić z Panią, że nie jest to rolą Radnego poinformować urząd, że jest coś niepokojącego                            

w terenie. Ja uważam, że to jest rola Radnego. Radni są po to, żeby urząd informować                                                    

o pewnych nieprawidłowościach gdzieś w terenie. To jest też Państwa rola, oprócz Sołtysów                                       

i mieszkańców. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Właśnie dzisiaj to czynię. 

- Wójt Maria Suplicka: Czyni to Pani na sesji. Można to było od razu jak się wywiązała dyskusja. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Mieszkaniec już zgłosił chęć bycia w urzędzie, więc nie będę 

powtarzać tego działania. Dzisiaj zadaję głośno pytanie. Chcę tylko powiedzieć, że już kiedyś                                    

o to wnioskowałam, w związku z tym powtórzę może jeszcze raz w interpelacji, że będę wnioskowała 

o to, żeby wszelkie prace drobne, które się czynią w sołectwach, żeby mimo wszystko była praktyka, 

żeby Sołtys był z 1-2-dniowym terminem z wyprzedzeniem informowany, żeby jednak mógł 

dopilnować. Dociera do mnie argument, że urzędników jest powiedzmy trzech. 

- Wójt Maria Suplicka: Ja myślę, że ta informacja może też objąć Radnych. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Proszę bardzo. Jakby Pani Wójt chciała nas informować                   

to ja chylę czoła, naprawdę. To będzie bardzo dobry progres, bo ja bym też chciała być informowana. 

Akurat w przypadku tego co się działo na Porzeczkowym to proszę mi uwierzyć – nic nie wiedziałam, 

nikt mnie nie poinformował, że taka sytuacja będzie. Gdyby mieszkańcy nie zaczęli o tym informować 

to pewnie nikt z nas by o tym nie wiedział. Przypomnę, że osiedle jest w głębi. Ja tam codziennie                          

nie jeżdżę, nie mieszkam tam, więc nie czuję obowiązku, żeby tam zaglądać czy ni stąd ni z owąd                        

coś tam się zaczęło dziać. Nikt do tej pory mnie osobiście nie informował, więc jeżeli Pani Wójt mówi, 

że to się zmieni to bardzo chętnie, co nie zmienia faktu, że i tak zainterpeluję, aby o takich prostych 

pracach jednak Sołtysi byli informowani, bo jak się domyślam to urzędników jest tylu ilu jest, prac jest 

w terenie robionych dużo więcej, więc nie sposób żeby codziennie byli w każdym miejscu,                                    

żeby tego pilnowali. Dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu Pani Radnej Marii Brykczyńskiej, proszę 

bardzo. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Ja mam kilka pytań. Pierwsze – chodzi mi o tą przebudowę 

drogi rowerowej, popularnie zwanej ścieżki. Jakie wystąpiły nieprzewidziane okoliczności? Pani Wójt 

wspominała w swoim raporcie i termin został przez to wydłużony. 

- Wójt Maria Suplicka: Tutaj w trakcie realizacji zadania okazało się, że roboty gruntowe zostały 

nieprawidłowo zaprojektowane.  

- Radna Maria Brykczyńska: Ale teraz nieprawidłowo czy przedtem? 

- Wójt Maria Brykczyńska: Już wcześniej. To co dzisiaj się dzieje na tej inwestycji jest pokłosiem                             

źle zrealizowanej wcześniej inwestycji, bodajże w 2017 roku. To wszystko wygenerowało dodatkowe 

roboty, które wymagają wzmocnienia gruntu, dodatkowego nawiezienia kruszywa. To, razem łącząc, 

doprowadziło do wydłużenia terminu realizacji i zwiększenia zakresu realizacji. 

- Radna Maria Brykczyńska: Rozumiem, że też koszty się zwiększyły? 
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- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

- Radna Maria Brykczyńska: A mogę wiedzieć o ile, o jaką kwotę? Kiedy jest przewidziane zakończenie 

tej inwestycji? 

- Wójt Maria Suplicka: Jeśli chodzi o zakończenie inwestycji to tak jak Państwu już odczytałam – będzie 

to pod koniec listopada, bodajże 20. Jeśli chodzi natomiast o szacunki, o realizację finansową to muszę 

Państwu to przedstawić osobną informacją, bo nie jestem w stanie w tej chwili tego Państwu 

powiedzieć. 

- Radna Maria Brykczyńska: A może były Kierownik Błoch by mógł powiedzieć? Drugie pytanie,                                

bo to chyba nie jest tajemnicą – kto będzie w Referacie Pana Kierownika Błocha? 3 osoby Pani Wójt 

wspomniała, tak? 

- Wójt Maria Suplicka: W Referacie jest pan Marek Józefów i pani Julia Błachowiak. Pani Julia wróciła 

teraz z dłuższego urlopu. I pan Sławomir Gabryszak. 

- Radna Maria Brykczyńska: Czyli 4 osoby w sumie? Z Panem Kierownikiem 4? 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze. Ostatnie pytanie, może nie bezpośrednio związane                                                    

z Pani raportem, ale chodzi mi o organizacje pozarządowe. Do 30 listopada Rada ma czas,                                       

żeby taki program współpracy uchwalić. Żeby go uchwalić to muszą być konsultacje społeczne, 

konsultacje z organizacjami, Radni też powinni wiedzieć i na to jest miesiąc, a przecież sesja 

listopadowa będzie wcześniej. Czy już ten miesiąc minął, a myśmy nie dostali jeszcze żadnej                      

informacji? 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Pani Wójt odpowie, ale zanim jeszcze Pani odpowie to proszę, 

żebyśmy trzymali się porządku obrad i tego typu pytania zadawali w punkcie 7 – Zapytania i wolne 

głosy. Dziękuję i proszę wyjątkowo już odpowiedzieć. 

- Wójt Maria Suplicka: Tutaj w kwestii programu dla organizacji pozarządowych wiem, że odbywają                    

się prace. Nie potrafię powiedzieć wprost na jakim to jest etapie, ale oczywiście dochowamy terminu     

i przedstawimy Państwu ten program. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu Panu Radnemu Stanisławowi 

Frątczakowi w punkcie Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, proszę 

bardzo. 

- Radny Stanisław Frątczak: Chciałem tylko dopowiedzieć do pierwszego pytania zadanego przez Panią 

Agatę Górną, że możemy wykorzystać też Ochotnicze Straże Pożarne. Jak mamy 4 jednostki 

Ochotniczych Straży Pożarnej i te chłopaki są naprawdę do udzielania pomocy. Tutaj koledzy korzystali 

jako seniorzy z tej pomocy. Jak organizujemy np. dożynki itd. to jesteśmy otwarci, te samochody                          

są wystawione, a więc możemy przeprowadzić takie szkolenia dla wszystkich. Mamy po to Ochotnicze 

Straże Pożarne, zresztą dobrze wyposażone na dzień dzisiejszy. Naprawdę trzeba być dumnym                               

z nich. Dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu Panu Radnemu Mariuszowi 

Nawrockiemu, proszę bardzo. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głos. Pani Wójt, mówiła Pani na początku sprawozdania                                

o wzroście potencjału naszej gminy poprzez zatrudnienie Pana Kierownika. Proszę mi powiedzieć -                     

ile nas będzie kosztował wzrost potencjału? Jakie są koszty z tytułu utworzenia nowego stanowiska 
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pracy? Ile ściągniemy z budżetu? Pytam nie bez kozery, bo na poprzedniej sesji miesiąc                                         

temu mówiliśmy jak to jest ciężko, podjęliśmy uchwałę w sprawie rozpoczęcia procedury obligacyjnej, 

a tutaj się okazuje, że nagle zwiększamy koszty funkcjonowania Urzędu Gminy. 

- Wójt Maria Suplicka: Nie chciałabym tu nie precyzyjnie, bo po prostu nie pamiętam tej kwoty. Chodzi 

Panu o miesięczne wynagrodzenie? Może doprecyzujmy to pytanie. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Wie Pani co, generalnie to jest to samo. Ja nie pytam ile będzie zarabiał 

brutto Pan Kierownik tylko ile nas to będzie kosztowało. O ile zwiększy się funkcjonowanie budżetu 

Gminy Gniezno od dnia 1 października? Ja nie mogę pytać o dochody, bo to jest tajemnica, ale mogę 

zapytać o ile wzrosną koszty utrzymania. To jest kolejny nowy pracownik. 

- Wójt Maria Suplicka: W skali roku musiałabym to sprawdzić. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Rozumiem. Ja pytałem ostatnio na sesji, zadawałem to samo pytanie                         

co Pani Radna Brykczyńska i też nie było informacji. Minął miesiąc i Państwo też nie wiedzą                                       

o ile wzrosną koszty robót w m. Jankówko. Pani Wójt mi odpowie na sesji za miesiąc, na piśmie                          

czy jakkolwiek? 

- Wójt Maria Suplicka: Jeśli Pan sobie życzy na piśmie to otrzyma Pan na piśmie informację                                     

już w przyszłym tygodniu. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Dobrze, to wtedy ja to pismo udostępnię wszystkim Radnym, żeby Radni 

też wiedzieli. 

- Wójt Maria Suplicka: Oczywiście, proszę bardzo. Pytanie dotyczy ile będzie kosztować w skali roku 

budżet, tak? 

- Radny Mariusz Nawrocki: Tak, tak. Jeszcze mam pytanie wyprzedzające, bo dzisiaj rano w programie 

w Radiu TOK FM – Ekonomia, Kapitał, Gospodarka była informacja, że Prezydent Andrzej Duda podpisał 

tą ustawę o wsparciu samorządów w kwocie 10.000.000.000,00 zł. W tym programie była Prezydentka 

Sopotu i ona mówiła, że Sopot dostanie z tego tytułu 14.000.000,00 zł. My wiemy jakie pieniądze                         

do nas wpłyną? Sopot jest większy, więc większa kwota. 

- Wójt Maria Suplicka: Takiej wiedzy jeszcze nie mam. 

- Radny Mariusz Nawrocki: To dlaczego pani Prezydent Sopotu wiedziała, a my nie wiemy? Ona mówi, 

że już od dłuższego czasu trwały konsultacje i samorządy, które się przyglądały tematowi wiedziały 

jakiej kwoty się spodziewać. 

- Wójt Maria Suplicka: Ja bym nie chciała dzielić skóry na niedźwiedziu zanim rzeczywiście będziemy 

mogli tutaj jakimiś konkretami się podzielić. Spróbuję skonsultować to z Panią Skarbnik i możemy 

podejść do jakiejś symulacji. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Ale spodziewamy się jakichś wpływów?  

- Wójt Maria Suplicka: Oczywiście, spodziewamy się środków, ale dopóki one realnie nie zostaną gdzieś 

określone to ja bym nie chciała tutaj spekulować ile to może być. Może pani Prezydent Sopotu                            

ma jakieś określone inne warunki, które pozwalają jej na takie wyliczenia. Ja na razie takich warunków 

nie posiadam i nie chciałabym posługiwać się jakimiś kwotami. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Rozumiem. Oczekujemy na informację.  

- Wójt Maria Suplicka: Państwo będziecie wiedzieć, że takie środki mamy otrzymać, bo będziecie                           

to wprowadzać do budżetu jako Rada. 
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- Radny Mariusz Nawrocki: Tak, będziemy się spotykać jeszcze w kwestii projektu budżetu na przyszły 

rok, więc myślę, że będzie Pani Wójt już coś więcej wiedziała. 

- Wójt Maria Suplicka: Być może, że tak.  

- Radny Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu Pani Radnej Agnieszce Rzempale-

Chmielewskiej, proszę bardzo. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ostatnie nasze spotkanie to była sesja nadzwyczajna                        

w sprawie obligacji. Czy może Pani Wójt powiedzieć jaki jest stan realizacji emisji obligacji?  

- Wójt Maria Suplicka: Jesteśmy w trakcie. Tutaj mogę tylko powiedzieć, że jesteśmy na etapie 

wyłonienia banku, który będzie dla nas emitował obligacje. Proces się tworzy. Jesteśmy krótko po sesji, 

także w ciągu dwóch tygodni za wiele się nie wydarzyło. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pan prawnik, który był obecny zdalnie mówił, że tydzień, 

dwa tygodnie mamy maksymalnie czasu, żeby ten temat został zakończony. 

- Wójt Maria Suplicka: To pewnie się to dzieje, pewnie tak jest. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozumiem, że to całkowicie kancelaria pana Marcina 

Leśnego się tym zajmuje, tak? 

- Wójt Maria Suplicka: To Pani tak rozumie. Nie wiem, nie potrafię tutaj odnieść                                                                

się czy to jest całkowicie.  

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja nie rozumiem, ja się pytam czy gmina się tym zajmuje, 

czy kancelaria się tym zajmuje. 

- Wójt Maria Suplicka: Wspólnie z kancelarią, cały czas z obsługą prawną jesteśmy. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli było jakieś zapytanie do banków, tak? Jeżeli robicie    

to wspólnie to Pani pewnie wie. 

- Wójt Maria Suplicka: Tutaj ten proces realizuje Pani Skarbnik wprost, więc może te pytania bardziej 

do Pani Skarbnik. 

Salę obrad opuściła Radna Wioletta Nawrocka. W tym momencie w sesji uczestniczy 12 Radnych. 
 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli kiedy ma być emisja obligacji?  

- Wójt Maria Suplicka: Pani Radna, to są zbyt daleko posunięte pytania. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pytam, bo ostatnio Pani Wójt czy Pani Skarbnik mówiła,                    

że mamy ryzyko braku płynności finansowej, więc to jest ważne pytanie. Czy my będziemy mieli 

płynność czy nie będziemy mieli płynności? Czy będą te obligacje w listopadzie na początku? 

- Wójt Maria Suplicka: Zwróciliśmy się do Rady o zgodę na emisję obligacji, żeby utrzymać tą płynność. 

Państwo wyraziliście zgodę i płynności nie mamy zagrożonej, a teraz trwa procedura związana z emisją 

obligacji. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozumiem, bo jak nie było takie pilne to przecież mogliśmy 

to dzisiaj procedować, ale skoro się wtedy spotkaliśmy to było wtedy wyjaśnione, że to jest bardzo 

pilne; że to musi być tu i teraz, bo inaczej będzie problem. Minęły dwa tygodnie i dlatego pytam. 

- Wójt Maria Suplicka: Nic się od tamtego czasu nie zmieniło. Nadal jesteśmy w terminach pilnych. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Dobra, dziękuję. 
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- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze w punkcie 2 ma pytania                      

do Pani Wójt? Nie widzę zgłoszeń, zatem możemy zamykać punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Informację przedstawi Pani Przewodnicząca Iwona 

Modrzejewska, proszę bardzo. 

- Radna Iwona Modrzejewska: Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Posiedzenia Rady Gminy Gniezno w okresie 

międzysesyjnym: 

1 października 2024 r. obradowała Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Tematem 

posiedzenia była wizja lokalna następujących miejsc: 

1. Filialna Szkoła Podstawowa z oddziałami przedszkolnymi w Modliszewku. 

2. Pałac w Zdziechowie. 

3. Budowa hali w Goślinowie. 

4. Droga w Krzyszczewie. 

5. Droga w Wełnicy. 

6. Teren proponowany pod park w Wełnicy. 

7. Budowa Klubu Malucha w Szczytnikach Duchownych. 

8. Boisko w Szczytnikach Duchownych. 

11 października 2024 r. odbyła się VII nadzwyczajna sesja Rady Gminy Gniezno. 

11 października 2024 r. obradowała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Tematem 

posiedzenia było omówienie propozycji zmian Regulaminu przyznawania nagród i stypendiów 

szczególnie  uzdolnionym uczniom szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Gniezno. 

29 października 2024 r. obradowała Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego. Tematem posiedzenia było: 

1. Omówienie projektów uchwał na VIII sesję Rady Gminy Gniezno. 

2. Transport zbiorowy na terenie Gminy Gniezno - analiza aktualnej siatki połączeń autobusowych                     

na terenie gminy. 

3. Realizacja inwestycji kanalizacyjnych i wodociągowych. Stan zaawansowania rozbudowy kanalizacji 

na terenie Gminy Gniezno. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

10 października 2024 r. wpłynęła Uchwała Nr VI/63/2024 Rady Miasta Zakopane z dnia 26 września 

2024 r. w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady 

Ministrów z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo 

Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie 

warunków, jakie powinna spełniać miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową; 

23 października 2024 r. wpłynął Komunikat Międzywojewódzkiego Cechu Kominiarzy do właścicieli, 

zarządców i użytkowników budynków w związku z kampanią społeczną „Sadza płonie. Czad zabija. 

Żyj!”; 

30 października 2024 r. wpłynęło pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gnieźnie – Informacja                        

o wynikach analizy oświadczeń majątkowych; 

31 października 2024 r. wpłynął list otwarty Wielkopolskiej Izby Przemysłowo-Handlowej oddział 

Gniezno oraz Cechu Rzemiosła i Małej Przedsiębiorczości w Gnieźnie z prośbą o dogłębne 
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przeanalizowanie ewentualnych podwyżek podatków od nieruchomości związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej; 

31 października 2024 r. wpłynęło pismo Klubu Przyrodników Koło Poznańskie z uwagami do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego uchwała nr LXX/558/2023 Rady Gminy Gniezno 

z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego osiedle Letnie, Wełnica, gmina Gniezno; 

31 października 2024 r. wpłynęła Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Gniezno                      

za rok szkolny 2023/2024. 

Reprezentowanie Rady Gminy Gniezno w okresie międzysesyjnym: 

21 października 2024 r. Przewodniczący Rady wraz z innymi Radnymi uczestniczyli w forum pod nazwą 

„Wielkopolska Wieś Europejska” organizowanym przez Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego 

Krzysztofa Grabowskiego z okazji 20-lecia przystąpienia Polski do Unii Europejskiej. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Jeszcze w temacie sprawozdania z działalności Przewodniczącego 

w okresie międzysesyjnym – wczoraj wpłynęła informacja o wynikach analizy oświadczeń 

majątkowych. Było to zaplanowane na sesję właśnie październikową, ale w związku z tym, że wpłynęło 

to wczoraj, całą analizę przedstawię Państwu na sesji listopadowej, natomiast Państwo Radni 

otrzymają informację jakich zmian należy dokonać, żeby było wszystko zgodnie z prawem.                                  

Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma pytanie odnośnie punktu 3? Nie widzę zgłoszeń, zatem zamykam 

punkt 3 i przechodzimy do punktu 4 dzisiejszej sesji – Informacja nt. ilości zrealizowanych wniosków                  

o wycinkę drzew oraz nasadzeń, również nasadzeń uzupełniających na terenie Gminy Gniezno                               

w 2023 roku. 

4. Informacja na temat ilości zrealizowanych wniosków o wycinkę drzew oraz nasadzeń (również 
nasadzeń uzupełniających) na terenie Gminy Gniezno w 2023 r. 

 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: O przedstawienie poproszę Pana Rafała Skweresa. 

- Kierownik Rafał Skweres: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, szanowni Państwo Radni, koledzy 

pracownicy Urzędu Gminy Gniezno, wzorem lat poprzednich przedstawię Państwu krótką informację 

na temat wycinki drzew na terenie Gminy Gniezno i dokonanych nowych nasadzeń w 2023 roku.  

W 2023 roku właściciele nieruchomości położonych na terenie Gminy Gniezno zgłosili…                                      

Może dopowiem, że żeby uzyskać zezwolenie na wycinkę drzew to odbywa się to w dwojaki sposób. 

Osoby fizyczne nam zgłaszają zamiar usunięcia drzewa, kończy się to protokołem oględzin                                             

i milczącą zgodą, ewentualnie wniesieniem sprzeciwu. Osoby, które prowadzą działalność 

gospodarczą, rolnicy, jednostki samorządu terytorialnego, np. Wojewódzki Zarząd Dróg, Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, Powiatowy Zarząd Dróg itd. składają do Urzędu Gminy wnioski     

o uzyskanie zezwolenia. Kiedyś to był zawsze wniosek i kończyło się to wydaniem decyzji,                                                  

a teraz od kilku lat jest to zgłoszenie w przypadku osób fizycznych i wniosek w przypadku osób,                        

które prowadzą działalność gospodarczą. 

W 2023 roku zgłoszono nam zamiar wycinki 417 sztuk drzew. Wnieśliśmy sprzeciw na usunięcie                                 

8 sztuk takich drzew. Dopowiem tylko, że sprzeciw może być wniesiony w przypadku, gdy drzewa                            

rosną na nieruchomościach, które wpisane są do rejestru zabytków lub na terenie, gdzie miejscowy 

plan chroni te drzewa, tzn. są zapisy umożliwiające nam wniesienie takiego sprzeciwu,                                                 

że plan ma miejsca wyznaczone na terenie nieruchomości pod zadrzewienie – wtedy możemy                                 

taki sprzeciw wnieść lub też na terenie, gdzie nieruchomość objęta jest formami ochrony przyrody,                    

np. parki krajobrazowe, których nie mamy, ale obszary chronione Natura2000, które na terenie naszej 

gminy występują.  
 

Salę obrad opuścił Radny Lech Tubacki. W tym momencie w sesji uczestniczy 11 Radnych. 
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- Kierownik Rafał Skweres: Oprócz tego złożone zostały wnioski na wycinkę drzew przez osoby,                        

które prowadzą działalność gospodarczą i jednostki samorządu terytorialnego oraz spółdzielnie 

mieszkaniowe i wspólnoty mieszkaniowe. Wydano zgodę na wycinkę 152 drzew. Odmówiliśmy zgody 

na wycinkę 30 sztuk drzew. Wskazaliśmy obowiązek wykonania nasadzeń zastępczych w ilości                            

141 sztuk drzew. Oprócz tego złożono do nas wnioski na wycinkę 38 sztuk drzew przez Generalną 

Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad, Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich oraz Powiatowy Zarząd 

Dróg w Gnieźnie. Na ogólną liczbę 37 sztuk drzew odmówiliśmy wydania zezwolenia na 1 drzewo,                    

więc uzyskali zezwolenie na 36 sztuk drzew. 

W związku z tym, że wydawane są zezwolenia na wycinkę drzew, naszym obowiązkiem                                           

jest dokonywanie nasadzeń zastępczych i my ten obowiązek spełniamy. W 2023 roku dokonaliśmy 

nasadzeń 69 sztuk lip drobnolistnych, na które otrzymaliśmy dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego. Posadziliśmy je w ilości 41 sztuk w m. Kalina, 13 sztuk w m. Pyszczynek i 15 sztuk    

w m. Strzyżewo Kościelne.  

Radny Lech Tubacki powrócił na salę obrad. W tym momencie w sesji uczestniczy 12 Radnych. 
 

- Kierownik Rafał Skweres: To są duże lipy, które są sadzone i zabezpieczone palikami, taśmami, 

siatkami, które zabezpieczają te drzewa przed zwierzyną łowną i dziko żyjącą. Oprócz                                                

tego dofinansowania, z własnych środków też posadziliśmy 40 lip takich drobnolistnych, 

miododajnych, dużych: w m. Mnichowo 5, we Woli Skorzęckiej 5, Modliszewo-Modliszewko                                   

jako uzupełnienia w tym pasie gdzie mamy te nasadzenia - 8, Osiniec 8 i Wełnica 14 sztuk.                                          

Tak jak w poprzednich latach – z budżetu Gminy Gniezno zakupione zostały drzewa i krzewy                                     

do nasadzeń śródzagrodowych i polnych, które dostarczane są do wszystkich sołectw na terenie Gminy 

Gniezno i potem one są rozdzielone poprzez wszystkich Sołtysów naszych. W 2023 roku                         

zakupiliśmy 3360 sztuk drzew i 927 sztuk krzewów ozdobnych. To jest taka krótka informacja.                                                    

Jakby były jakieś pytania to postaram się odpowiedzieć. 

Do obrad VIII sesji Rady Gminy Gniezno dołączył Radny Łukasz Ciesielski. W tym momencie w sesji 
uczestniczy 13 Radnych. 

 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma pytanie w punkcie 4? Proszę, 

udzielam głosu Pani Radnej Marii Brykczyńskiej. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Ja mam taką przy okazji prośbę czy bym mogła                                      

to zestawienie otrzymać, które Pan Kierownik teraz omówił? 

- Kierownik Rafał Skweres: Przekażę do Biura Rady do wszystkich Radnych. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, ponieważ w listopadzie posiedzenie naszej Komisji będzie 

dotyczyło m.in. realizacji programów prośrodowiskowych. Nie musi to być na tą sesję,                                              

ale żeby na posiedzenie Komisji w listopadzie takie zestawienie było. 

- Kierownik Rafał Skweres: W poniedziałek dostarczę do Biura Rady. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Pragnę tylko wspomnieć, iż salę sesyjną opuściła Radna 

Wioletta Nawrocka, ale za to na salę sesyjną dołączył Radny Łukasz Ciesielski. Nieobecny nadal Radny 

Jakub Fryza, czyli na razie obradujemy w 13 osób, także możemy uchwały podejmować prawomocnie. 

Udzielam głosu Pani Radnej Alicji Kaczmarek, proszę bardzo. 

Radna Agata Górna opuściła salę obrad. W tym momencie w sesji uczestniczy 12 Radnych. 
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- Radna Alicja Kaczmarek: Dziękuję bardzo. Panie Kierowniku, ja mam takie pytanie odnośnie                              

tych nasadzeń lip, które były w Modliszewie i Modliszewku. Czy tam odbywa się podlewanie                                    

w tym momencie? Nie pada i powinny być cały czas podlewane te drzewa, żeby miały szansę                                 

się zakorzenić. 

- Kierownik Rafał Skweres: Tak, oczywiście. Wszystkie drzewa, które nasz Referat sadzi są podlewane. 

Po części pomagają nam ochotnicy strażacy – Modliszewko, Modliszewko oni tam podlewają.                                 

W pozostałej części gminy wzięliśmy firmę, która podlewa nam co dwa tygodnie przez okres czerwiec, 

lipiec, sierpień i wrzesień – co dwa tygodnie po 20 l na sztukę. To są tak drogie drzewa, że gdyby                          

nie były podlewane… Koszt podlewania w stosunku do zakupu jest naprawdę niewielki,                                          

bo to jest 4,50 zł od sztuki. 

- Radna Alicja Kaczmarek: W zeszłym roku też były tam nasadzenia, jeżeli dobrze pamiętam.                                

Czy były jakieś wypadnięte drzewa czy wszystko się przyjęło? 

- Kierownik Rafał Skweres: W zeszłym roku i w tym roku też posadziliśmy 60 nowych sztuk. 

- Radna Alicja Kaczmarek: Ale czy wszystkie tam przeżyły i przetrwały? 

- Kierownik Rafał Skweres: Z 200 chcę wymienić 2 suche. 

- Radna Alicja Kaczmarek: To dobra statystyka, super. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Aktualizując, salę sesyjną również opuściła Radna Agata Górna. 

Udzielam głosu Panu Radnemu Mariuszowi Nawrockiemu, proszę bardzo.   

- Kierownik Rafał Skweres: Jeszcze nie dodałem, że część podlewają też mieszkańcy w niektórych 

miejscach, gdzie tych sztuk było mniej posadzonych. W Mnichowie posadziliśmy przy szkole                                     

to podlewał pan woźny, we Woli Skorzęckiej pani Sołtys, tutaj Pan Radny też na Wełnicy, mieszkańcy 

podlewają. Tam gdzie nie muszę to oczywiście środków naszych publicznych nie wydaję. Tam gdzie 

mieszkańcy pomagają i podlewają to oczywiście się to odbywa też. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Udzielam głosu Panu Radnemu Mariuszowi Nawrockiemu, proszę 

bardzo. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Ja chciałem zadać pytanie Panu Kierownikowi w punkcie wolne głosy,                          

ale nie wiem czy będzie z nami – odnośnie PSZOK-u. Czy mogę teraz zadać jak wygląda PSZOK?                           

To jest trochę poza tematem. Panie Przewodniczący? 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Będzie Pan jeszcze? 

- Kierownik Rafał Skweres: Tak, tak. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: To może zostawmy do punktu „Wolne głosy i wnioski”. Pytań 

punkcie 4 nie widzę, więc zamykam punkt 4 i przechodzimy do punktu 5 – Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Czerniejewo w sprawie powierzenia                               

przez Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo zadania z zakresu organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 
 

5a) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Czerniejewo 
w sprawie powierzenia przez Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo zadania z zakresu organizacji 
publicznego transportu zbiorowego 

 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Nad powyższą uchwałą obradowała Komisja Gospodarki Rolnej, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego i wydała opinię pozytywną – 5 głosów „za”. Proszę                                

o przedstawienie projektu uchwały. 
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- Wójt Maria Suplicka: Poproszę pracownika Pana Krzysztofa Kaźmierskiego. 

- Inspektor Krzysztof Kaźmierski: Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                            

z Gminą Czerniejewo w sprawie powierzenia przez Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo                                   

zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego jest uchwałą, która z racji stanu 

prawnego wpisuje się w zapisy ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, który mówi                                              

o tym, że gminne przewozy pasażerskie są to przewozy osób w ramach publicznego transportu 

zbiorowego, wykonywanego w granicach administracyjnych jednostek gmin lub gmin sąsiednich.                           

W związku z tym, że linia autobusowa z Czerniejewa w kierunku Zintegrowanego Centrum 

Przesiadkowego fizycznie przechodzi przez teren Gminy Gniezno, czyli autobusy przejeżdżają                                 

przez m. Mnichowo i Dalki, właściwym jest to, aby linia, która pierwotnie była i jest nadal                                          

linią obsługiwaną przez Gminę Czerniejewo, stała się również linią komunikacyjną obsługującą 

mieszkańców Gminy Gniezno. W związku z powyższym, na podstawie tej uchwały zostanie                                     

podpisane porozumienie, które będzie mówiło o sprawach technicznych w jaki sposób zostanie                            

to sfinalizowane i w jaki sposób będzie to funkcjonowało. Do projektu uchwały, który został Państwu 

przekazany, proszę o przyjęcie autopoprawki, która mówi o zapisach w §1. Z tekstu: „Wyraża się zgodę 

na zawarcie przez Wójta Gminy Gniezno porozumienia z Burmistrzem Gminy i Miasta Czerniejewo                      

w przedmiocie powierzenia Gminie Czerniejewo realizacji zadania własnego Gminy Gniezno                        

w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich                        

na liniach 3 Dalki-Pawłowo-Czerniejewo” na treść: „Wyraża się zgodę na zawarcie przez Wójta                    

Gminy Gniezno porozumienia z Burmistrzem Miasta i Gminy Czerniejewo w przedmiocie powierzenia 

Gminie Czerniejewo realizacji zadania własnego Gminy Gniezno w zakresie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich na liniach 3 Dalki-Pawłowo-

Czerniejewo”. W §2 zapis: „Przyjęcie zadania, o którym mowa w §1 nastąpi na podstawie porozumienia 

zawartego pomiędzy Burmistrzem Gminy i Miasta Czerniejewo i Wójtem Gminy Gniezno,                                 

którego projekt stanowi załącznik do niniejszej uchwały” na treść: „Przyjęcie zadania,                                                    

o którym mowa w §1 na podstawie porozumienia zawartego pomiędzy Burmistrzem Miasta i Gminy 

Czerniejewo i Wójtem Gminy Gniezno”. Poprawka ta dotyczy treści mówiącej o porozumieniu,                                 

o treści porozumienia. Ta treść porozumienia była załącznikiem do tej uchwały. W związku                                              

z tym,  że Gmina Czerniejewo podjęła uchwałę intencyjną w dniu wczorajszym i w tej uchwale zapis                       

dotyczący porozumienia został wykreślony, a nasze dokumenty muszą być ze sobą tożsame,                         

również taka zmiana zachodzi w projekcie uchwały przyjętej przez Radę Gminy Gniezno.                                         

Dlaczego ta treść porozumienia została usunięta? Związane jest to z naborem wniosków w ramach 

Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, który do dnia dzisiejszego nie został jeszcze ogłoszony,                                      

a którego założenia również mogą ulec zmianie w stosunku do zapisów z naboru ubiegłorocznego.                       

W związku z tym, że Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych promuje porozumienia 

międzygminne, takie porozumienie jest jak najbardziej wskazane, natomiast treść tego porozumienia 

zostanie wypracowana dopiero w momencie ogłoszenia naboru z tego Funduszu.  

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Widzę zgłoszenie w temacie. Proszę bardzo, udzielam 

głosu Panu Radnemu Stanisławowi Frątczakowi. 

- Radny Stanisław Frątczak: Ja mam pytanie do Pana, bo tutaj widzę, że jest w §1, że wyrażają gminy 

zgodę, ale jest napisane „Dalki-Pawłowo-Czerniejewo”, a więc zostało tu pominięte Mnichowo                                 

i chciałem się dopytać właśnie dlaczego ta jedna wieś została pominięta? I tak przez naszą wioskę                       

to idzie – zaczyna się od Dalek, Mnichowo, Pawłowo, Czerniejewo, a nie ma ujętego Mnichowa. Może 

mi Pan wytłumaczyć? 

- Inspektor Krzysztof Kaźmierski: Tak, ten zapis dotyczy nazwy linii komunikacyjnej, która została 

nadana przez Gminę Czerniejewo, a Gmina Gniezno zleca swoje obowiązki związane z transportem 
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publicznym na rzecz Gminy Czerniejewo. W związku z powyższym my przyjmujemy nazwę przyjętą 

przez Gminę Czerniejewo. Autobus funkcjonuje z Czerniejewa do Zintegrowanego Centrum 

Przesiadkowego w Gnieźnie, natomiast ta trasa została nazwana w taki sposób. 

- Radny Stanisław Frątczak: Dobrze, dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Proszę bardzo, udzielam głosu Pani Radnej Marii 

Brykczyńskiej. 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja chciałam się tylko dopytać, bo nie pytałam o to na Komisji. Dosyć dużo 

o tym rozmawialiśmy. Tutaj w §2 pkt 1, że na trasach linii autobusowych obowiązują ceny biletów                        

za usługi przewozowe określone przez Gminę Czerniejewo. Czy już wiadomo w jakiej cenie będzie                       

ten bilet? Była mowa, że tak samo jak inne, że 3,50 zł czy 3,60 zł. 

- Inspektor Krzysztof Kaźmierski: To były zapisy z porozumienia. To porozumienie będzie przedmiotem 

jeszcze dalszych prac, ponieważ nie znamy założeń programu Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych. To porozumienie było pisane na warunkach poprzedniego naboru. Mamy informację, 

że mają być zmiany w tym naborze i w związku z powyższym musimy poczekać. Dopóki nabór nie będzie 

ogłoszony i nie będziemy znali konkretnych zapisów konkursu, tak długo nad tym porozumieniem 

będziemy pracowali. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. Ale będzie mniej więcej oscylowało? Nabór do Funduszu 

około chyba 4 listopada ma być ogłoszony, tak? Ja tak wyczytałam. 

- Inspektor Krzysztof Kaźmierski: Nie ma informacji dokładnie kiedy zostanie ogłoszony. Dzisiaj jeszcze 

wchodząc na salę sprawdzałem i nie jest ogłoszony. Są takie informacje, że będzie to 4 listopada. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania                              

w punkcie 4a? Nie widzę zgłoszeń, zatem możemy poddać pod głosowanie. Oczywiście najpierw 

poddajemy pod głosowanie autopoprawkę, którą przed chwilą Państwo mieliście przedstawioną. 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Czerniejewo w sprawie powierzenia przez Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo zadania z zakresu 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. Poddaję pod głosowanie autopoprawkę.                                       

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę o podniesienie ręki.                                       

Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny?  
 

Głosowanie:                 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z Gminą Czerniejewo w sprawie powierzenia przez Gminę Gniezno Gminie 
Czerniejewo zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Brykczyńska Maria Za Majewski Ryszard Za 

Ciesielski Łukasz Za Modrzejewska Iwona Za 

Dobrzyński Patryk Za Nawrocka Wioletta Nie głosowała 

Frątczak Stanisław Za Nawrocki Mariusz Za 

Fryza Jakub Nieobecny Rzempała-Chmielewska 
Agnieszka 

Za 
Górna Agata Nie głosowała 

Janiak Joanna Za Tubacki Lech Za 

Kaczmarek Alicja Za Wojtkowiak Joanna Za 
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- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję, głosowało 12 Radnych, 3 Radnych nie jest obecnych                    

na sali, nikt z Radnych się nie wstrzymał i nikt nie był przeciwny, zatem autopoprawka została podjęta 

jednogłośnie.  

Proszę bardzo, udzielam głosu Pani Radnej Marii Brykczyńskiej. 

- Radna Maria Brykczyńska: Teraz taka niepewność się wkradła, bo jeżeli nie mamy porozumienia,                       

bo na Komisji była mowa, że 16.700,00 zł z groszami gmina będzie musiała zapłacić Gminie 

Czerniejewo. Czy jeżeli w takim razie, bo nie wiadomo co będzie z tym funduszem, jakie będą wymogi 

konkursowe, to czy jest realna szansa, że ta kwota wzrośnie? 

- Inspektor Krzysztof Kaźmierski: Nie ma informacji na temat zmiany stawki dopłat, czyli 3,00 zł za każdy 

wozokilometr w nowym naborze nie ma ulec zmianie. Cała kalkulacja została zrobiona w taki sposób, 

że stawka 3,00 zł będzie wynosiło dofinansowanie wozokilometra. My spodziewamy się innych zmian 

w tym regulaminie, które będą promowały właśnie porozumienia międzygminne, a nie samą zmianę 

stawki wozokilometra.  

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję, zatem możemy przejść do głosowania nad projektem 

uchwały po autopoprawce. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Czerniejewo w sprawie powierzenia przez Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo zadania z zakresu 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. Kto z Pań i Panów Radnych obecnych na sali                                

jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki. Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny? 
 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr VIII/45/2024 z dnia 31 października 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Czerniejewo w sprawie powierzenia przez 
Gminę Gniezno Gminie Czerniejewo zadania z zakresu organizacji publicznego transportu 
zbiorowego 

Brykczyńska Maria Za Majewski Ryszard Za 

Ciesielski Łukasz Za Modrzejewska Iwona Za 

Dobrzyński Patryk Za Nawrocka Wioletta Nie głosowała 

Frątczak Stanisław Za Nawrocki Mariusz Za 

Fryza Jakub Nieobecny Rzempała-Chmielewska 
Agnieszka 

Za 
Górna Agata Nie głosowała 

Janiak Joanna Za Tubacki Lech Za 

Kaczmarek Alicja Za Wojtkowiak Joanna Za 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję, głosowało 12 Radnych – „za” głosowało 12, nikt                                 

z Radnych się nie wstrzymał, nikt nie był przeciwny, zatem uchwała została podjęta. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 5b) – projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

5b) Podjęcie uchwał w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Proszę o przedstawienie Panią Skarbnik Lidię Lebizon. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                           

z dnia 31 października 2024 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2024 rok o kwotę 985.013,57 zł do kwoty 101.730.120,33 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 985.013,57 zł do kwoty 80.396.565,16 zł, 

- dochody majątkowe pozostają bez zmian w kwocie 21.333.555,17 zł. 

2. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 2 pkt 1 łączną kwotę dotacji celowych na realizację zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, o kwotę 674 398,76 zł do kwoty 

8.815.625,76 zł. 

3. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2024 rok o kwotę 985.013,57 zł do kwoty 122.058.128,33 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 985.013,57 zł do kwoty 77.426.426,14 zł, 

- wydatki majątkowe pozostają bez zmian w kwocie 44.631.702,19 zł. 

4. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 2 pkt. 1 łączną kwotę planowanych wydatków na realizację zadań                

z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, o kwotę                             

674.398,76 zł do kwoty 8.815.625,76 zł. 

Adekwatnie w załączniku nr 1, 1a, 2, 2a, 4, 7, 9, 11, 12 i 13 jak w załącznikach do niniejszej uchwały. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały? Proszę bardzo, udzielam głosu – Pan Radny Mariusz Nawrocki. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Ja mam pytanie porządkowe. Co się stało, że ta uchwała się pojawiła?                      

Nie była w pierwotnym porządku, Komisja nie pracowała i pojawiła się wczoraj na mailu.                                     

Jaka konieczność dziejowa? 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Po pierwsze to „Podróże z klasą” – wniosek z CUW-u z dnia 28 października 

2024 r. To jest projekt z administracji rządowej i muszą wykonać to zadanie. Potem tutaj jest Kierownik 

Podatków i Opłat – akcyza. II termin płatności przypada na 31 października. Miało to wejść 

zarządzeniem, ale w związku z tym, że 31 października jest uchwała to wchodzi uchwałą. 

Dofinansowanie do zadania „Zwiększenie szans edukacyjnych i rozwoju potencjału dzieci 

uczęszczających do placówek oświatowych Gminy Gniezno w ramach Programu Regionalnego 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027”. To jest nowość. To jest projekt unijny, dostaliśmy 

dofinansowanie i od 1 grudnia będziemy je realizować. W związku z tym, że Pani Wójt jedzie podpisać 

umowę 26 listopada, a sesja jest 28 listopada to musiałam wprowadzić do tego budżetu                                        

teraz aktualnego. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Rozumiem, dziękuję. Mam jeszcze pytanie to samo, które Pani Wójt 

zadałem. Czy Pani Skarbnik nie wie jakie środki wpłyną do budżetu z ustawy, którą podpisał Prezydent 

Duda? 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Ale które środki? Na 2024 czy 2025? 

- Radny Mariusz Nawrocki: Mowa o tych 10.000.000.000,00 zł, które są podzielone na wszystkie 

jednostki samorządu w Polsce. 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Te kroplówki tak zwane? 

- Radny Mariusz Nawrocki: Tak. 

- Skarbnik Lidia Lebizon: U nas akurat w gminie będzie to około 3.000.000,00 zł, ale to też jeszcze                        

nie jest wszystko pewne. To jest tylko takie przewidywanie. 
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- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Widzę zgłoszenie Pani Radnej Alicji Kaczmarek. Udzielam głosu, 

proszę bardzo. 

- Radna Alicja Kaczmarek: Dziękuję. Pani Skarbnik, ja mam pytanie do zmiany funduszu sołeckiego                       

w Skiereszewie. W rozdziale 90015 jest zmiana między paragrafami. Dlaczego jest taka zmiana? 

- Skarbnik Lidia Lebizon: To jest na wniosek pani Ani Grajkowskiej. To jest taka zwykła zmiana                                  

w funduszu sołeckim. Chyba do niej wpłynęła jakaś uchwała. Do końca października musimy zrobić 

zmiany w sołeckich, więc między innymi jest ta uchwała po to, żeby te zmiany wprowadzić. 

- Radna Alicja Kaczmarek: Ok, dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytanie w punkcie 5b)? 

Widzę, proszę bardzo, udzielam głosu Panu Radnemu Łukaszowi Ciesielskiemu. 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Pytanie jest następujące: chodzi o dotacje 

celowe, od administracji rządowej jeśli chodzi o Wojewodę. W uchwale tutaj mamy zapis, że pismo                         

z 15 października. Kiedy dotarło do urzędu? 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Ale to jest które? Akcyza? 

- Radny Łukasz Ciesielski: Mówimy o tych 674.000,00 zł. 

- Skarbnik Lidia Lebizon: To jest akcyza. Dotarło do urzędu 17 października.  

- Radny Łukasz Ciesielski: Dobrze, dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze ma pytanie? Nie widzę pytań 

i zgłoszeń, zatem możemy poddać pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2024 r. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku na pulpicie. Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny? 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr VIII/46/2024 z dnia 31 października 2024 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

Brykczyńska Maria Za Majewski Ryszard Za 

Ciesielski Łukasz Za Modrzejewska Iwona Za 

Dobrzyński Patryk Za Nawrocka Wioletta Nie głosowała 

Frątczak Stanisław Za Nawrocki Mariusz Za 

Fryza Jakub Nieobecny Rzempała-Chmielewska 
Agnieszka 

Za 
Górna Agata Nie głosowała 

Janiak Joanna Za Tubacki Lech Za 

Kaczmarek Alicja Za Wojtkowiak Joanna Za 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję, głosowało 12 Radnych – „za” głosowało 12, nikt                                

z Radnych się nie wstrzymał, nikt nie był przeciwny, zatem uchwała została podjęta.  

Przechodzimy do punktu 5c) – projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 
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5c) Podjęcie uchwał zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Gniezno na lata 2024-2038 

 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Proszę o przedstawienie Panią Skarbnik. 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                            

z dnia 31 października 2024r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gniezno na lata 2024-2038. W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 wprowadza się następujące 

zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część.  

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie                               

z załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Otwieram dyskusję w punkcie 5c. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytanie w tym temacie? Nie widzę zgłoszeń, zatem możemy poddać projekt uchwały                                       

pod głosowanie. Poddaję projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 pod głosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych obecnych 

na sali jest za podjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki. Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny? 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr VIII/47/2024 z dnia 31 października 2024 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

Brykczyńska Maria Za Majewski Ryszard Za 

Ciesielski Łukasz Za Modrzejewska Iwona Za 

Dobrzyński Patryk Za Nawrocka Wioletta Nie głosowała 

Frątczak Stanisław Za Nawrocki Mariusz Za 

Fryza Jakub Nieobecny Rzempała-Chmielewska 
Agnieszka 

Za 
Górna Agata Nie głosowała  

Janiak Joanna Za Tubacki Lech Za 

Kaczmarek Alicja Za Wojtkowiak Joanna Za 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński:  Dziękuję, głosowało 12 Radnych – „za” głosowało 12, nikt                               

z Radnych się nie wstrzymał i nikt nie był przeciwny, zatem uchwała została podjęta.  

Dziękuję, zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – Informacja o interpelacjach i zapytaniach 

Radnych. 
 

6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: 30 września 2024 r. Radna Wioletta Nawrocka złożyła interpelację 

z wnioskiem w sprawie kontynuowania wybudowania oświetlenia ulicznego na Osiedlu Leszka Białego 

we wsi Goślinowo w 2025 r. Złożono odpowiedź. 

30 września Radny Mariusz Nawrocki złożył interpelację w sprawie wykonania projektu i budowy 

chodnika o długości 450 m na odcinku od skrzyżowania dróg powiatowych nr 2307P i 2212P                                  

(ul. Wełnicka i Orcholska w Gnieźnie) do skrzyżowania drogi powiatowej nr 2212P z drogą gminną                        

w miejscowości Wełnica w Gminie Gniezno. Odpowiedź Pan Radny otrzymał. 
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30 września 2024 r. Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie zgłoszenia 

projektu Sołectwa Piekary pn. „Ćwiczymy, gramy, o nasze zdrowie dbamy, czyli budowa siłowni 

plenerowej w Piekarach” do kolejnej edycji konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś” w roku 2025, 

głównego konkursu w programie „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. Odpowiedź Pani Radna 

otrzymała. 

3 października 2024 r. Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie zamontowania lustra 

drogowego przy wyjeździe z drogi gminnej nr 287033P łączącej Wierzbiczany ze Szczytnikami 

Duchownymi na drogę powiatową w m. Szczytniki Duchowne. Odpowiedź Pani Radna otrzymała. 

3 października 2024 r. Pani Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie wymalowania 

przejścia dla pieszych w miejscowości Wierzbiczany Huby przy przystanku autobusowym. Odpowiedź 

Pani Radna otrzymała. 

3 października 2024 r. Pani Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie zamontowania 

lamp oraz latarni w celu oświetlenia drogi gminnej nr 287033 w m. Wierzbiczany (tak zwane Stare 

Huby). Odpowiedź Pani Radna otrzymała. 

11 października 2024 r. Pani Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie wprowadzenia 

kursów autobusowych w dni wolne od pracy w miejscowościach obsługiwanych tylko przez firmę 

EUROMATPOL. Odpowiedź Pani Radna otrzymała. 

11 października 2024 r. Pani Radna Alicja Kaczmarek złożyła zapytanie w jaki sposób Wójt Gminy 

Gniezno informuje mieszkańców Braciszewa o statusie inwestycji związanej z kanalizacją sanitarną wsi. 

Odpowiedź Pani Radna otrzymała. 

To wszystkie interpelacje, które zostały złożone w okresie od 26 września do 31 października.                            

Było złożonych 7 interpelacji i 1 zapytanie. Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania                                   

w punkcie 6? Nie widzę, zatem zamykam punkt 6 i przechodzimy do punktu 7 – Zapytania i wolne głosy. 

7. Zapytania i wolne głosy 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Proszę bardzo, kto z Pań i Panów Radnych ma pytanie w punkcie 

7? Proszę bardzo, udzielam głosu Panu Radnemu Mariuszowi Nawrockiemu. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pytanie do Pana Kierownika. Pytanie Pan Kierownik pamięta,                       

w sprawie PSZOK-u. 

- Kierownik Rafał Skweres: Tak, pytanie pamiętam – dotyczyło Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, które chcemy wybudować w m. Kalina przy starej hydrobudowie. Chcielibyśmy jeszcze 

w tym roku ogłosić przetarg na wykonanie tego przedsięwzięcia. Jesteśmy na etapie przygotowania 

szczegółowego opisu przedmiotu zamówienia. Będzie to wykonane w trybie zaprojektuj-wybuduj. 

Chcielibyśmy w tym roku jeszcze ogłosić przetarg.  

Radny Stanisław Frątczak opuścił salę obrad. W tym momencie w sesji uczestniczy 11 Radnych. 
 

- Radny Mariusz Nawrocki: Czy jest to realne? Mamy 2 miesiące. 

- Kierownik Rafał Skweres: Jest w trakcie przygotowywania. Mamy koncepcję, mamy program 

funkcjonalno-użytkowy i na podstawie tego jest ten szczegółowy opis przedmiotu zamówienia 

przygotowany. Jak zdążymy to jeszcze w tym roku byśmy ogłosili tak jak mówiłem – w formule 

zaprojektuj-wybuduj. Wtedy podmiot, który wygra, będzie musiał przygotować projekt, pozwolenie                   

na budowę i wybudować. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Następna w kolejce Pani Radna Iwona Modrzejewska. 
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- Radna Iwona Modrzejewska: Dziękuję. Akurat nie do Pana Rafała, dziękuję. Ja mam pytanie –                             

nie wiem czy do nowego Kierownika naszego Referatu od dróg Pana Mariusza Nowaka, czy jeszcze                

pan Przemek Lewandowski.  

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Może Pani Wójt się odniesie do pytania. 

- Radna Iwona Modrzejewska: Myślę, że nie, bo to jest konkretne pytanie o równanie poboczy. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Może Pan Kierownik? Proszę bardzo, Pani Maria Brykczyńska. 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja tylko odnośnie tego PSZOK-u, bo drugim tematem, o którym będziemy 

mówili na Komisji w listopadzie to jest gospodarka odpadami komunalnymi, realizacja budowy PSZOK 

w gminie. Wtedy już prosiłabym, bo może będzie więcej konkretnych informacji, o kompleksowe 

przygotowanie tego tematu. Dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu jeszcze raz Pani Radnej Iwonie 

Modrzejewskiej. 

- Radna Iwona Modrzejewska: Ja mam pytanie co do równania poboczy, bo wiem, że teraz odbywa                     

się w okresie jesiennym równanie wszystkich dróg itp. Kilka razy do urzędu zgłoszona była prośba                        

o wyrównanie poboczy przy drodze na Dębówcu i chciałabym się dowiedzieć kiedy to nastąpi. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Pan Kierownik Mariusz Nowak, zapraszamy do mównicy.  

- Kierownik Mariusz Nowak: Dzień dobry. Jeśli chodzi o drogę Dębówiec, na tyle co posiadam wiedzę, 

to prawdopodobnie w następnym tygodniu albo dwóch tygodniu będzie to wykonywane. 

- Radna Iwona Modrzejewska: Bardzo by mnie to cieszyło i mam ogromną prośbę – czy można                             

też o tej kwestii poinformować Sołtysa, żeby też był zorientowany w sytuacji, że te roboty                                   

będą przeprowadzane. 

- Kierownik Mariusz Nowak: Ostatnio właśnie rozmawiałem z panem Przemkiem i mówiliśmy, że będzie 

to właśnie uzgadniane. Oczywiście, potwierdzę. 

- Radna Iwona Modrzejewska: Bardzo bym prosiła, bo tutaj od mieszkańca mam zgłoszenie, że wczoraj 

niestety wjechał w dziurę i uszkodził auto. Będziemy tą sprawę próbować rozwiązać, dlatego wydaje 

mi się, że temat jest dość pilny do zrobienia. Dziękuję ślicznie. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Korzystając z okazji witam Pana Kierownika. W swojej 

funkcji dzisiaj zadebiutował. Bardzo nam miło, cieszymy się i liczymy na owocną współpracę.                               

Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma jeszcze pytanie w punkcie 7 – Zapytania i wolne głosy? Radny 

Mariusz Nawrocki, udzielam głosu. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Korzystając z tego, że Pan Kierownik jest po debiucie to chciałem zapytać                

o utrzymanie poboczy i tych miejsc przy chodnikach. Powstaje coraz więcej chodników i te chodniki     

nie zawsze są utrzymane w sposób należyty. Wiadomo, że chwasty rosną. Mówię o chodniku, który 

powstał w zeszłym roku w Wełnicy – chodnik jest nowy, ma raptem rok, a już chwaściory na niego dość 

intensywnie wchodzą. Zawsze było tak, że to było zadanie z pieniędzy gminnych robione. Sołtys, jeszcze 

zanim Pan był, zgłaszał ten temat do wydziału. Czy jest szansa, żeby trochę ten chodnik… 

- Kierownik Mariusz Nowak: Na tyle co wiem to jest to sukcesywnie usuwane, ale proszę w takim razie 

ponowić pismo czy prośbę i będzie to wykonane. Ostatnio też rozmawiałem z panem Przemkiem,                    

w dalszym ciągu się wdrażam. Jest to robione. 

- Radny Mariusz Nawrocki: Dobrze, dziękuję. 
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- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu Pani Radnej Marii Brykczyńskiej, proszę 

bardzo. 

- Radna Maria Brykczyńska: Nie wiem czy do Pani Wójt czy już do Pana. W tym roku miała                                         

być zakończona dokumentacja drogi gminnej przechodzącej przez os. Sosnowe. To dosyć długo trwa, 

bo miało być w tamtym roku, ale w związku z perturbacjami zostało to przesunięte na ten rok. Mam 

pytanie: kiedy ta dokumentacja będzie faktycznie opracowana? 

- Wójt Maria Suplicka: Nie mam teraz pełnej wiedzy na jakim etapie jesteśmy, jeśli chodzi                                           

o zakończenie. Też Pani przekażemy taką informację już po sesji. 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Mieszkańcy też się dopytują, bo przypominam, że prawie 

80.000,00 zł Sołectwo Lubochnia przekazało na przebudowę tej drogi. 

- Wójt Maria Suplicka: Zgadza się. 

- Radna Maria Brykczyńska: Musimy pilnować tego. Mieszkańcy zapytują co z ich pieniędzmi. Dziękuję 

bardzo. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję. Udzielam głosu w punkcie 7 Pani Radnej Agnieszce 

Rzempale-Chmielewskiej, proszę bardzo. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja też chciałam zapytać Pana, jako że jest Pan nową osobą 

w urzędzie – czy planuje Pan w ramach swoich wizji pracy przygotowanie czegoś takiego jak program 

drogowy dla gminy, czyli krótko mówiąc ustalenie priorytetów, programów, z przekazaniem informacji 

Radnym, które drogi, jakie drogi; które według Pana należy w jakim terminie robić; które są ważniejsze, 

które mogą poczekać. Czy to również leży w Pana kompetencjach takie zadanie? 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Nie wiem czy Pani Wójt odpowie na to pytanie czy Pan Kierownik? 

- Wójt Maria Suplicka: Myślę, że to pytanie jest raczej do mnie skierowane. Pan Kierownik się wdraża 

w zadania. Tak, była informacja dużo wcześniej przekazywana, że do końca roku Państwo taki program 

będziecie mieli przygotowany. Jesteśmy na etapie przygotowania. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli do końca grudnia dostaniemy dokument, gdzie będą 

wszystkie drogi wypisane, z jakąś hierarchią ważności i terminowości wykonania? 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, jesteśmy w trakcie przygotowania takiego dokumentu, także jak tylko uda 

nam się go sfinalizować to Państwo będziecie mogli zapoznać się z dokumentem. 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To jest chyba najlepsza wiadomość dnia, którą dzisiaj 

usłyszałam. Dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Udzielam głosu Pani Radnej Joannie Wojtkowiak, proszę bardzo. 

- Radna Joanna Wojtkowiak: Dziękuję. Witam Pana Kierownika. Nie wiem czy pytanie do Pani Wójt,    

czy do Pana Kierownika. Chciałabym dopytać czy został już wyłoniony projektant do realizacji,                                

do wykonania projektu przebudowy drogi w Modliszewku, tzw. organistówka? 

Radny Stanisław Frątczak powrócił na salę obrad. W tym momencie w sesji uczestniczy 12 Radnych. 
 

- Wójt Maria Suplicka: Nie mam wiedzy, muszę sprawdzić. Wiem, że ogłoszone było postępowanie,                  

ale czy już doszło finalnie do zakończenia, do wyboru to zdaje się, że jeszcze nie, ale sprawdzę. 

- Radna Joanna Wojtkowiak: Dziękuję. 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma pytanie w punkcie 7 – 

Zapytania i wolne głosy? Nie widzę zgłoszeń, zatem zamykam punkt 7.  
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Przechodzimy do punktu 8 – Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Gniezno. 

8. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Gniezno 
 

- Przewodniczący Patryk Dobrzyński: Dziękuję bardzo. 

 

Obrady VIII sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 12:35. 
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